

## 亞太寶石學家協會有限公司

香港九龍尖沙咀加拿芬道 18 號恒生尖沙咀大廈 7 樓 707-8 室

Tel:(852) 2723 0429

Website:www.apgshk.org Email:info@apgshk.org

### 簡介

#### 成立目的：

亞太寶石學家協會有限公司是在香港註冊的非牟利團體，是專業珠寶鑑定師組織，專責促進珠寶鑑定業發展和提昇珠寶鑑定專業水平。

#### 使命及功能：

1. 於香港及海外推動珠寶鑑定專業的發展；
2. 制定專業操守指引及操作準則；
3. 維持會員的專業水平及道德操守；
4. 為會員提供 AGA (APGS 認可鑑定師) 考試事宜；
5. 為會員辦理 AGA (Accredited Gemmologist of APGS) 註冊及頒發註冊證書事宜；
6. 為會員提供持續進修機會；
7. 為會員提供意見交流、人際網絡拓展及個人發展的平台；
8. 為會員提供各項服務。

### 入會申請指引

#### 1. 申請條件

現職珠寶業或相關行業人士；及符合會籍制度所需的入會條件。

#### 2. 申請手續

填妥的申請表格並連同所需的資歷證明文件副本及所選擇會籍類別的費用（支票/銀行本票/轉賬收條），郵寄往以下地址：

#### 亞太寶石學家協會有限公司

香港九龍尖沙咀加拿芬道 18 號恒生尖沙咀大廈 7 樓 707-8 室

#### 3. 繳費方法

申請人可選擇以下其中一種方式繳付會籍費用：

(i) 以港幣劃線支票或銀行本票繳付，並註明收款人為

「亞太寶石學家協會有限公司」；或 轉賬至

(ii) 轉賬至「恒生銀行戶口: 390-538718-001」，並將轉賬入數紙傳真或電郵至本會。

#### 4. 每年會費

繳交全年會費 → 全年會費有效日期為每年 1 月 1 日至 12 月 31 日。

繳交半年會費 → 半年會費只適用於每年 7 月 1 日至 12 月 31 日期間之新入會申請。

凡一次過繳付兩年會費可獲特別優惠。

每年續會生效日期為 1 月 1 日，續會費用須於此日前繳交。

### 5. 會籍類別

會籍	所需資格	註冊APGS 認可寶石學家*	年費 HKD
專家級 寶石學家 會員	持有 FGA,GG 或由本公會認可的資歷達 8 年或以上，並需由本公會核心成員推薦	AGA (Expert 專家級)	680
專業級 寶石學家 會員	持有 FGA,GG 或由本公會認可的資歷達 3 年或以上	AGA (Professional 專業級)	480
寶石學家 會員	持有寶石學或鑽石學文憑，或由本公會認可的資歷	AGA	280
普通會員	曾進修或正進修任何珠寶課程人士	不適用	150

\*(i) 註冊成為「AGA (Expert)」或「AGA (Professional)」的申請人，除了符合相關會籍的入會條件之外，還必須要參加本公會所舉辦的專業考試並且獲得合格成績，或者獲得本公會的特別豁免。如只註冊成為「AGA」則只須符合寶石學家會員的入會條件而無須經過考核。

專業考試每年共舉辦兩次，考試及註冊費用為港幣 1,000 元，重考費用為港幣 500 元。

(ii) 完成註冊的會員，必須在一年裡累積 6 小時的認可持續進修時數 (CPD-hour) 以延續其下一年度的註冊資格。可以獲取持續進修時數的活動形式，包括參與具認受性的課程、講座、研討會、工作坊、演講或考察活動…等。

(iii) 會員可按其註冊會籍的類別選用以下 AGA 縮寫於所有專業材料上，以示其專業資格。

1. 專家級寶石學家會員 → AGA (Expert) 或 AGA (Expert 專家級)
2. 專業級寶石學家會員 → AGA (Professional) 或 AGA (Professional 專業級)
3. 寶石學家會員 → AGA

### 6. 會員的權利與義務

- 6.1 會員須遵從本公會所訂定的行為準則及道德規範。
- 6.2 會員有權參與由本公會所舉辦的活動。
- 6.3 會員擁有選舉權，但只限於【專業級鑑定師會員】及【專家級鑑定師會員】。

### 入會申請表格

為方便資料整理，請盡量以英文正楷填寫  
個人資料必須與申請人的香港身份證或護照資料相同

稱謂\*：教授/博士/先生/小姐/太太/女士/其他：\_\_\_\_\_ (請註明)

英文姓名：\_\_\_\_\_

中文姓名：\_\_\_\_\_

出生日期：\_\_\_\_\_ 日/\_\_\_\_\_ 月/\_\_\_\_\_ 年

\*香港身份證 / 護照號碼：\_\_\_\_\_

手提電話：( ) \_\_\_\_\_ 住宅：( ) \_\_\_\_\_

辦事處 ( ) \_\_\_\_\_ 傳真：( ) \_\_\_\_\_

電郵地址：\_\_\_\_\_

通訊地址：\_\_\_\_\_

\*請刪去不適用者

<input type="checkbox"/> 普通會員 <input type="checkbox"/> 1 年 \$150 <input type="checkbox"/> 2 年 \$250	<input type="checkbox"/> 寶石學家會員 <input type="checkbox"/> 1 年 \$280 <input type="checkbox"/> 2 年 \$500 <input type="checkbox"/> 鑽石課程 <input type="checkbox"/> 有色寶石課程
<input type="checkbox"/> 專業級寶石學家會員 <input type="checkbox"/> 1 年 \$480 <input type="checkbox"/> 2 年 \$860 <input type="checkbox"/> FGA (19 _____ /20 _____) <input type="checkbox"/> DGA (19 _____ /20 _____) <input type="checkbox"/> GG (19 _____ /20 _____) <input type="checkbox"/> Others ( _____ )	<input type="checkbox"/> 專家級寶石學家會員 <input type="checkbox"/> 1 年 \$680 <input type="checkbox"/> 2 年 \$1,200 <input type="checkbox"/> FGA (19 _____ /20 _____) <input type="checkbox"/> DGA (19 _____ /20 _____) <input type="checkbox"/> GG (19 _____ /20 _____) <input type="checkbox"/> Others ( _____ )

申請人姓名：\_\_\_\_\_

申請人簽署：\_\_\_\_\_

日期：\_\_\_\_\_ 日/\_\_\_\_\_ 月/\_\_\_\_\_ 年

For Office Use Only	
Name: _____	( _____ )
Membership: _____	Membership No. ( _____ )
Registration effective from: _____	
Others: _____	

**ASIA PACIFIC GEMMOLOGIST SOCIETY CO. LTD**  
 Room 707-8, 7/F, Hang Seng Tsimshatsui Building,  
 No.18 Carnarvon Road, Kowloon, Hong Kong  
 Tel : (852) 2723 0429  
 Website : [www.apgshk.org](http://www.apgshk.org) Email : [info@apgshk.org](mailto:info@apgshk.org)

## INTRODUCTION

### Aim:

Asia Pacific Gemmologist Society Co. Ltd. (hereinafter called APGS) is a non-profit-making professional organization for gemmologists in Hong Kong; its aim is the promotion, improvement and development of the gemmological profession.

### Mission & Function:

1. To promote and develop the gemmological profession both in Hong Kong and overseas;
2. To establish rules for professional conduct and standards of practice;
3. To promote good standards of practice and maintain members' ethical practice;
4. To provide the AGA (Accredited Gemmologist of APGS) Examination to members;
5. To provide registration and issue AGA certificates (Accredited Gemmologist of APGS) to qualified members;
6. To provide continuing education to members;
7. To provide members with a platform for the exchange of ideas, networking and personal development;
8. To provide services to members.

## APPLICATION GUIDE

### 1. Application Eligibility

be currently employed in the jewellery or a related industry; and  
 Have attained the qualification requirements for membership

### 2. Application Procedures

The completed application form should be sent together with photocopies of supporting documents and the appropriate membership fee (a crossed cheque, bank order or photocopy of Transfer note) by post to the following address:

Asia Pacific Gemmologist Society Co. Ltd.  
 707-8, 7/F, Hang Seng Tsimshatsui Building, 18 Carnarvon Road, Kowloon, HK

### 3. Payment Methods

The applicant may choose to pay the membership fee through the following methods:

- (i) Crossed cheque or bank order in Hong Kong dollars payable to the "Asia Pacific Gemmologist Society Co. Ltd."
- (ii) Transfer to Hang Seng Bank A/C no. 390-538718-001, and fax or email the transfer slip copy to our Society.

### 4. Annual Membership Fee

Full-year membership fee: Effective between 1 January and 31 December.

Half-year membership fee for new members: Effective between 1 July and 31 December.

Special offer of two-year membership fee in one payment.

Membership renewal will be on 1 January, with fee to be paid before this date.

## 5. Membership Categories

Membership	Qualification Requirements	Registration of Accredited Gemmologist of APGS*	Annual Fee (HKD)
Expert Member	Has held FGA, GG or other qualifications, approved by APGS, for 8 years or more, and <u>must be recommended</u> by the core directors of the board	AGA (Expert)	680
Professional Member	Has held FGA, GG or other qualifications, approved by APGS, for 3 years or more	AGA (Professional)	480
Gemmologist Member	Holds Gems or Diamond Diploma or other qualifications approved by APGS	AGA	280
Associate Member	People who have previously taken any jewellery course (including incomplete or current studies)	Not Applicable	150

\* (i) Registered as "AGA (Expert)" or "AGA (Professional)" applicant and, in addition to compliance with the relevant conditions of membership, must also participate in the professional exam organized by the Society and earn a pass, or obtain specific exemption from the Society. If only registered as "AGA", individual is subject to the qualification requirement for membership with no examination requirement. Professional examinations are held twice a year; HK\$1,000 examination and registration fee, \$500 re-examination fee.

(ii) Members must accumulate six hours of approved continuing education activities each year. The number of continuing education activities, including participation in acceptable courses, lectures, seminars, workshops, or study tours, etc., must be declared each year for membership renewal.

(iii) Members may, through the appropriate registered membership categories, use the following AGA abbreviations on all professional materials to show their professional qualifications.

1. Expert Member → AGA(Expert) or AGA(Expert 專家級)
2. Professional Member → AGA(Professional) or AGA(Professional 專家級)
3. Gemmologist Member → AGA

## 6. Rights and obligations of members

- 6.1 Members are required to abide by the APGS code of conduct.
- 6.2 Members are entitled to participate in APGS functions.
- 6.3 Voting rights are restricted to Professional Members & Expert Members only

## Application Form

Please complete in English BLOCK LETTERS.

Personal information must be the same as shown on the applicant's HKID Card or Passport

Title: Professor / Dr. / Miss / Mr. / Mrs. / Ms / Other \_\_\_\_\_ (Please specify)

Name : \_\_\_\_\_

中文姓名 : \_\_\_\_\_

Date of Birth : \_\_\_\_\_ dd / \_\_\_\_\_ mm / \_\_\_\_\_ yyyy

\*HKID Card / Passport No : \_\_\_\_\_

Mobile phone : ( ) \_\_\_\_\_ Home : ( ) \_\_\_\_\_

Office : ( ) \_\_\_\_\_ Fax : ( ) \_\_\_\_\_

Email : \_\_\_\_\_

Postal Address : \_\_\_\_\_

\*Please delete whichever is not applicable

<input type="checkbox"/> Associate Member <input type="checkbox"/> 1 Year \$150 <input type="checkbox"/> 2 Years \$250	<input type="checkbox"/> Gemmologist Member <input type="checkbox"/> 1 Year \$280 <input type="checkbox"/> 2 Years \$500 <input type="checkbox"/> Diamond Course <input type="checkbox"/> Coloured Stones Course
<input type="checkbox"/> Professional Member <input type="checkbox"/> 1 Year \$480 <input type="checkbox"/> 2 Years \$860 <input type="checkbox"/> FGA (19 ____ /20 ____) <input type="checkbox"/> DGA (19 ____ /20 ____) <input type="checkbox"/> GG (19 ____ /20 ____) <input type="checkbox"/> Others (_____)	<input type="checkbox"/> Expert Member <input type="checkbox"/> 1 Year \$680 <input type="checkbox"/> 2 Years \$1,200 <input type="checkbox"/> FGA (19 ____ /20 ____) <input type="checkbox"/> DGA (19 ____ /20 ____) <input type="checkbox"/> GG (19 ____ /20 ____) <input type="checkbox"/> Others (_____)

Name of Applicant : \_\_\_\_\_

Signature of Applicant : \_\_\_\_\_

Date : \_\_\_\_\_ dd / \_\_\_\_\_ mm / \_\_\_\_\_ yyyy

For Office Use Only	
Name : _____	( ) _____
Membership: _____	Membership No. ( ) _____
Registration effective from:	_____
Others:	_____